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RS AU § 149 Föreningsbidrag för gymnastikhall 
Visbygymnasterna 

Ärendenummer: RS 2025/625 

Arbetsutskottets förslag till regionstyrelsen för beslut i 
regionfullmäktige 

Regionfullmäktige beslutar att det i resultatplanen införs ett ramtillskott 
om 1 miljon kronor till regionstyrelsen från och med år 2027 avseende 
utökat föreningsbidrag för gymnastikhall. 

Arbetsutskottets förslag till regionstyrelsen  
Under förutsättning att regionfullmäktige beslutar i enlighet med 
regionstyrelsens förslag ovan beslutar regionstyrelsen att år 2026 tilldela 
Visbygymnasterna föreningsbidrag om 1,5 miljoner kronor till hyra av 
gymnastikanläggning. 1 miljon kronor finansieras genom att 
regionstyrelsen godkänner ändrad användning av tidigare tilldelat extra 
bidrag för hyresdeponi. 0,5 miljoner kronor finansieras inom ram. 

 

Sammanfattning 
Visbygymnasterna har länge haft behov av en större och permanent 
anläggning. Deras verksamhet är omfattande och har en lång kö av barn som 
vill delta, men begränsningar i tid, plats och resurser gör att föreningen inte kan 
ta emot fler. I dagsläget använder Visbygymnasterna Wisbygymnasiets 
idrottshall, vilket innebär att all utrustning måste ställas fram och tillbaka inför 
varje träning – en både slitsam och riskabel process. Behovet av en egen 
anläggning har tidigare fastställts, och föreningen har redan beviljats ett 
driftstöd för en framtida hall. 

Sedan år 2018 har ett av huvudalternativen varit en samlokalisering med en 
padelanläggning på idrotts- och rekreationsområdet på Visborg. Marken tillhör 
Region Gotland, och processen för att överlåta den till en exploatör inleddes. 
Markanvisningen var i slutskedet, men exploatören inkom aldrig med det 
överenskomna underlaget för finansiering och bankgaranti. Detta ledde till att 
markanvisningen förföll den 31 juli 2024, och marken återgick till Region 
Gotland. 

Efter att projektet på Visborg inte blev av har Visbygymnasterna nu identifierat 
en annan lösning: en befintlig lokal på Hangarvägen 4. Lokalen används idag 
för padel och annan idrott, men behöver anpassas för gymnastikverksamhet. 
De planerade åtgärderna innefattar bland annat: 

Isolering och tätning av ytterväggar. 
Flytspackling av golv. 
Nytt omklädningsrum och handikapptoalett. 
Förbättring av värme och ventilation. 
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Anpassning av groplandningar och förrådsdel. 
En tillbyggnad på 300 kvm för verksamhet som inte kräver full takhöjd. 

Ansökan om förhandsbesked för vissa byggåtgärder har lämnats in till Region 
Gotland i januari 2025. Föreningen bedömer att de kan flytta in under 2025 
och ha full verksamhet från 2026. 

Kostnaderna för den nya anläggningen uppskattas till 2 052 960 kr per år i 
driftkostnad, där föreningens egen del uppgår till 552 960 kr. Ett beviljat 
driftstöd på 500 000 kr finns redan, men föreningen ansöker om ytterligare 
1 000 000 kr i driftstöd för att täcka det fulla behovet. 

Under 2025 klarar föreningen hyran med nuvarande driftstöd. Tidigare hade de 
fått tillåtelse att använda ett driftstöd om 1 008 000 kr som hyresdeponi i den 
planerade Visborgsanläggningen. De ansöker nu om att få använda dessa 
pengar till hyra för 2026, vilket skulle innebära att utbetalning av utökat 
driftstöd blir aktuellt först från 2027. 

Regionstyrelseförvaltningen anser att behovet av en ny anläggning för 
Visbygymnasterna är tydligt och att en ändamålsanpassad hall skulle innebära 
att fler barn och unga kan delta i gymnastik. Detta stärker även Region 
Gotlands mål om ökad fysisk aktivitet. 

Regionstyrelseförvaltningen bedömer att projektet är genomförbart, förutsatt 
att föreningen får det utökade driftstödet och tillåtelse att använda 
hyresdeponin för 2026. Regionstyrelseförvaltningen rekommenderar att 
driftstödet höjs med 1 miljon kronor (mnkr) från 2027, vilket skulle ge ett 
totalt stöd på 1,5 mnkr per år. Beslut om utökad ram behöver tas nu för att ge 
föreningen möjlighet att skriva på ett långsiktigt avtal. 

Regionstyrelsen beslutade 2025-04-22, § 180 att ärendet överlämnas till 
budgetberedningen och att föreslaget äskande hanteras tillsammans med övriga 
nämnders äskanden. 

Bedömning 
Regionstyrelseförvaltningen bedömer att behovet av ny anläggning för 
Visbygymnasterna är sedan länge fastställt. Det är en stor verksamhet där barn 
står i kö för att vara med. För att kunna tillgodose det behovet behöver 
föreningen en ny anläggning att bedriva verksamheten. Efter att ha varit nära 
med utvecklingen av en kombinerad gymnastik- och padelhall har föreningen 
nu hittat en genomförbar lösning med att verksamhetsanpassa en befintlig 
anläggning till föreningens behov. Förvaltningen bedömer att 
genomförandegraden är hög i detta projekt, förutsatt att föreningen får utökat 
driftsstöd och möjlighet att använda hyresdeponin till hyra under 2026. En 
ändamålsanpassad anläggning för Visbygymnasterna skulle betyda mer 
verksamhet och fler barn och unga som får möjlighet att vara med och därmed 
röra på sig med. Det innebär även en större måluppfyllelse för Region 
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Gotlands rörelsemål från den regionala utvecklingsplanen, regionstyrelsens 
nämndmål och Fritidsplanen.  

Regionstyrelseförvaltningen bedömer även att föreningen bör få använda 
hyresdeponin till hyra för 2026 och att hyresstödet bör utökas med 1 mnkr från 
2027 för att bli sammanlagt 1,5 mnkr. 

Föreningens önskan att säkerställa stödets kvarvarande så länge som 
föreningen hyr hallen bedömer förvaltningen att det inte går att säkerställa med 
beslut. Budget fastställs på årlig basis, men med ett beslut i regionfullmäktige 
med ett stöd till Visbygymnasterna finns dessa medel avsatt i 
regionstyrelseförvaltningens ram. Förändring av den kräver ett nytt politiskt 
beslut. 

Ärendets behandling under mötet 
Ärendet föredras av Per Wallstedt, fritidsstrateg, regionstyrelseförvaltningen.  

Meit Fohlin (S) yrkar att första punkten i förslaget till beslut ändras på så sätt 
att föreslaget ramtillskott införs i resultatplanen för regionstyrelsen från och 
med år 2027. 

Saga Carlgren (V) yrkar bifall till regionstyrelseförvaltningens förslag med Meit 
Fohlins (S) ändringsyrkande. 

Ordförande ställer proposition på regionstyrelseförvaltningens förslag med 
eget ändringsyrkande och finner att det bifalls. 

Beslutsunderlag 
Regionstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2025-04-22 
Bilaga 1. Skrivelse, Gymnastikhall i Hangaren, Visbygymnasterna 2025-01-30 
Regionstyrelsen 2025-04-22, § 180 

   


